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           Abstract of Thesis 

  

 التربية للعلوم الإنسانية الكلية :

 اللغة العربية القسم :

 اللغة :التخصص 

  ضياء جخير كاظم اسم الطالب:

 سامي علي جبار د.  أ. اسم المشرف:

  الماجستير: الشهادة

الـــي
ّ
ـــد أحمـــد الـــد

ّ
كتىر محم

ّ
حى وتحقيق  التراث اللغىي جهىد الد

َّ
غة والن

ّ
 في الل

 

الي ومسممميرتل العلميمممة.  تتضممممن الرسمممالة صوصمممة يصممموت وتمهيمممد وخاتممممةة التمهيمممد وييمممل سممميرة المممد 

وبعمممد التمهيمممد الوصمممت الأوت: وأشمممتمت علمممة جهمممود  يمممي اللغمممة. والوصمممت الصممماني: كمممان عمممن جهمممود  

يمممي النحممموة والوصمممت الصالمممه: تناولمممل ييمممل جهمممد  يمممي التحقيمممه ونقمممد النصممموص المحققمممةة وانتهمممل 

مممة تمموجم أاممم ممما توصممت  ليممل البحممه مممن نتمما اة صممم تلتهمما  ا مممة المصممادر والمراجمم  الرسممالة بخات

 المعتمدة.  
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     This thesis gives a general  idea of the poetic  scene in Basra after the year 2003 AD especially after the 

availability of media freedom and cultural obtained by the literary community After this year . And Note the most 

important aspect s of aesthetic values in visual poem, and how to keep pace with the renewal movement which 

won contemporary Arabic Poetry Lately. The thesis study the most important term that they are received has 

adopted a study wordy < the second topical dealt with  sensual image  patterns ,and consolidated  rhyme.              

                           

 

 

 


